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VERSLAG     
Algemene Leden Vergadering 
Vereniging Dorpsraad Keppel en Eldrik 
Donderdag 11 mei 2023, Hessenhal  
 
vastgesteld 9 november 2023 
 
 
1. Welkom en Mededelingen  
De voorzitter opent de vergadering. Er zijn circa 90 inwoners aanwezig.  
Bericht van verhindering is ontvangen van Jenneke Houben, Henny Aal en Paul Janssen.  
Van het bestuur is aanwezig: Marius Strijker (voorzitter), Toon Kort (secretaris), Simon Bukman 
(penningmeester), Esther de Kruif, Ronald van Eck, Mirjam van Binsbergen. 
Als toehoorder aanwezig: Antoon Peppelman (gebiedswethouder), Arie Vries en Patricia Zweers 
(gebiedsambtenaren) en Frederike Meijer (beleidsmedewerker gemeente voor energie).  
 
De voorzitter vraagt aandacht voor het plotseling overlijden van Meta Schoenmakers. Ze was op vele 
plekken actief als vrijwilliger en jarenlang onderwijzeres op De Bongerd. 
 
 
2. Verslag ALV 3 november 2022 
Het verslag wordt vastgesteld met een correctie op pagina 5: Hans is Huub Klinkenberg. Het verslag 
wordt geplaatst op de website InKeppel.nl.  
 
 

3. Jaarverslag bestuur dorpsraad 2022 
Het jaarverslag 2022 wordt voor kennisgeving aangenomen. Het verslag geeft een overzicht van alle 
onderwerpen die in 2022 aan de orde zijn gekomen. Wordt geplaatst op de website. 
 
 
4. Verslag kennismaking met gebiedswethouder 
Op 6 april 2023 had de dorpsraad een kennismakingsgesprek met gebiedswethouder Antoon 
Peppelman. Ook de gebiedsambtenaren Arie Vries en Patricia Zweers waren aanwezig. In het gesprek 
zijn alle lopende zaken aan de orde gekomen, te weten: accommodaties, voorzieningen, sportbeleid, 
woningbouw, verkeersplannen en bejegening inwoners, dorpsenergieplan, de rol van de gemeente, 
windmolens, herinrichting Burgemeester Vrijlandweg, het dorpsontwikkelplan, budget dorpsraad en 
AED Eldrik. Het was een constructief gesprek met verheldering van elkaars standpunten. Herhaling 
volgend jaar. 
 
 
5. Jaarrekening 2022 en begroting 2023 
Penningmeester Simon Bukman licht de jaarrekening 2022 toe. De aanwezigen nemen ook kennis van 
het verslag van de kascommissie die de boekhouding van de vereniging heeft gecontroleerd. De 
kascommissie verzoekt de vergadering décharge te verlenen aan het bestuur voor het gevoerde 
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financiële beleid 2022. De aanwezigen zijn akkoord. De kascommissie wordt bedankt: Ulla Dijkstra 
treedt af, Catrien Bruil blijft en als nieuw lid wordt toegevoegd Hans Hoogeveen.  
De begroting 2023 wordt goedgekeurd. 
6. Mandaat Dorpsraad / statuten 
Eerder is besloten dit onderwerp aan de orde te stellen in relatie tot de voorgenomen actualisatie van 
de statuten. De voorzitter memoreert dat bij diverse dossiers achteraf de vraag is gesteld of de 
dorpsraad wel voldoende mandaat had. Helder is dat de dorpsraad (volgens de statuten) de belangen 
behartigt van alle inwoners van Keppel en Eldrik. Nieuwbrieven en informatie worden daarom 
aangeboden aan alle inwoners, ongeacht lidmaatschap of betaling. Om deze lijn door te trekken stelt 
het bestuur voor om alle inwoners die naar een algemene vergadering komen welkom te heten en 
stemrecht te geven. Dat betekent praktisch: het stemrecht loskoppelen van lidmaatschap en/of 
betaling. Op deze weg verdergaand mogen we aannemen dat alle inwoners in principe deel uitmaken 
van de vereniging Dorpsraad (uiteraard tenzij iemand dat niet wenst). De jaarlijkse bijdrage voor het 
lidmaatschap wordt dan een vrijwillige jaarlijkse financiële bijdrage. Deze zienswijze is principieel juister 
dan de huidige gang van zaken. De nieuwe werkwijze bespaart het bestuur heel veel administratieve 
handelingen en controles (er zijn namelijk inwoners, die niet inschreven zijn als lid maar die wel 
lidmaatschap betalen, of andersom, die wel ingeschreven staan en niet of onregelmatig betalen).  
Na enige discussie over de invulling en betekenis van het voorstel geven de aanwezigen het bestuur 
goedkeuring om de controle op lidmaatschap en betaling te laten vervallen. Alle inwoners zijn welkom 
en hebben stemrecht op de Algemene Vergaderingen. Het bestuur denkt verder op deze weg en 
bespreekt de actualisatie van de statuten met de notaris. De concept-statuten worden voorgelegd aan 
de komende ALV. 
 
 
7. Dossier energie 
De voorzitter leidt in: het klimaatakkoord betekent voor Bronckhorst, meewerken aan vermindering van 
de CO2 uitstoot naar 45% ten opzichte van het niveau van 1990. Te bereiken door besparing op 
energiegebruik, door kleinschalige duurzame opwek van energie en door afbouw van fossiele bronnen. 
De dorpsraad wil, voor en met de inwoners van Keppel en Eldrik, deze processen op lokaal niveau 
faciliteren met informatie en met het bevorderen van onderlinge samenwerking. De vraag is: hoe krijgen 
we onze huizen energieneutraal en van het gas af? Kunnen we in 2030 aardgasvrij-ready zijn? Hoe 
kunnen we onze woningen en voorzieningen verduurzamen? 
 
De dorpsraad heeft de ondersteuning van de gemeente aanvaard. Echter, voorbij de eigen intenties van 
het lokale energieplan van Keppel en Eldrik, heeft de gemeente Bronckhorst ook eigen wensen en 
doelstellingen, te weten: regie van het proces, energieneutraal in 2030, opwek en gebruik in evenwicht. 
De gemeente wil inzicht hoe elk huis van het gas af kan raken.  
 
De dorpsraad blijft het eigen spoor volgen, in ieder geval geheel los van de voornemens van de 
gemeente om windturbines te plaatsen. Het eigen spoor past uiteraard in het bredere proces dat de 
gemeente voorstaat. Er gaat een hoop gebeuren. Er zijn al veel individuele initiatieven van inwoners 
waarop we kunnen aansluiten. We zoeken naar verbreding en samenwerking, naar verbinding, ook met 
de grootgebruikers van energie, zoals Zonnewater, Hessenbad, Hessenhal en het Gezondheidscentrum. 
Met wooncorporatie Sité en met de grote agrarische bedrijven in Eldrik.  
 
Freek Frederiks: Denk ook aan het verruimen van het netwerk, de infrastructuur voor transport van 
energie. Marius Strijker: ja, zeker als het allemaal all-electric moet. We denken ook aan alternatieve 
energie-opwek met biogas en aardwarmte. Er is urgentie, we moeten nu maatregelen nemen voor de 
toekomst. 
 
Presentatie uitkomsten vragenlijst energie door Toon Kort.   
De vragenlijst markeert het begin van het hele proces. We wilden weten: hoe staan we ervoor? Wat 
hebben inwoners al gedaan en wat willen de inwoners nog verder doen? 
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• Respons: de vragenlijst is gestuurd naar alle 488 woonadressen. Daarvan is 35% ingevuld 
geretourneerd. Daarnaast antwoordde de Wooncoöperatie Sité voor 32 huurhuizen. 

• Non-respons: diverse opties: huurhuis, hoge leeftijd, niet meer willen investeren, al optimaal 
verduurzaamd, geen vertrouwen in collectieve aanpak, zelf willen doen, vergeten in te vullen. 

• Al gerealiseerd (de top 5): glasisolatie, ledverlichting, dak- en spouwmuurisolatie, tochtwering 
en elektrisch koken. 

• Wensen: (de top 5): warmtescan, warmtepomp, zonnepanelen eigen huis, laadpaal en 
vloerisolatie. 

• Problemen: geld, informatie/advies nodig, verouderde isolatie, schaduw, ruimtegebrek, 
vergunning van gemeente. 

• Wensen voor het dorp (de top 5): zonnepanelen collectieve daken/energie-coöperatie, 
collectieve energieopslag, opwek door aardwarmte en biogas, zonnepanelen op land, laadpalen. 

Eén antwoord stond met stip bovenaan: inwoners willen samenwerken met buren, straat en/of dorp, 
samen zoeken naar mogelijkheden en oplossingen.  
Het uitgebreide rapport is geplaatst op de website InKeppel en is verspreid via de emailadressen. 
 
Presentatie vervolgfase door Jos Beumer.  
Het doel is verduurzaming. We kunnen elkaar helpen, maar we kunnen elkaar niet dwingen. Deelname 
is altijd vrijwillig. Er zijn veel goede en nuttige voorbeelden in de gemeente Bronckhorst en de 
Achterhoek. Met de vragenlijst hebben we gekeken naar wat er al gerealiseerd is door de inwoners. 
Waar is behoefte aan? Het is belangrijk om te kijken wie mee wil doen. We zoeken medestanders. We 
moeten elkaars kennis en ervaring benutten en inspelen op behoeften van de inwoners. Zelf 
organiseren. Ook al zijn we eigenzinnig, we moeten zoeken naar verbinding. We willen werkgroepen 
waarin inwoners actief samenwerken en informatie verzamelen over het onderwerp. Op alle 
schaalniveaus: woning, straat, buurt, dorp. Het gaat over:  

• Warmtescan woningen 

• Informatieavond verduurzaming (warmtepompen, zonnepanelen, isolatie) 

• Collectieve zonnepanelen 

• Energie-opwek (aardwarmte, biogas)  

• Energieopslag 

• Laadpalen 

• Verduurzaming monumentale panden 

• Verduurzaming op langere termijn 
Elke werkgroep onderzoekt zelfstandig: wat is de actuele stand van de techniek, wat zijn de 
mogelijkheden, wat zijn de kosten en welke financiering is mogelijk, hoe groot is de belangstelling/wie 
doet mee? Belangstellenden kunnen zich opgeven via e-mailadres dorpsraadkeppeleldrik@gmail.com.  
Er komt nog een aparte wervingsactie.  
 
De voorzitter bedankt Toon en Jos. Hij licht toe: het is belangrijk om vast te stellen dat ons energieplan 
geheel staat los staat van het initiatief met de windturbines. Feitelijk zijn er twee initiatieven: Windpark 
Doetinchem (230 meter hoog, 4 à 5 turbines, in behandeling bij gemeente Doetinchem) en het project 
van Green Trust in het zoekgebied Eldrik, aangewezen door de gemeente Bronckhorst, op het 
grondgebied van Landgoed Keppel. De gemeente Bronckhorst heeft in 2021 tot een moratorium 
besloten: initiatieven worden niet in behandeling genomen voor 1 januari 2024, windturbines mogen 
niet hoger zijn dan 180 meter en plaatsing op veilige afstand van bebouwing. Marius waarschuwt dat de 
initiatiefnemers ondertussen van alles aan het voorbereiden zijn. Helaas kunnen we nu niets doen 
omdat er geen officiële aanvragen en geen besluiten liggen. 
 
Klaas Govers, lid van de klankbordgroep Doetinchem, meldt dat het proces met Green Trust over het 
plan Doetinchem heel stroef gaat. De klankbordgroep is al drie jaar bezig. Zijn inschatting is dat het plan 
in Eldrik pas doorgaat als het plan Doetinchem doorgaat. 
  
Freek Frederiks: we hebben ons zelf buiten spel gezet, we zitten niet meer aan tafel. Nu wordt alles 

mailto:dorpsraadkeppeleldrik@gmail.com
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geregeld achter de schermen en ik vrees dat straks alles in zes weken rond is. 
Marius Strijker: dat is zo, maar de exploitant/initiatiefnemer zal samenwerking met de inwoners moeten 
zoeken. Dat is een eis. Tot heden zijn er geen gesprekken met de exploitant. 
 
Rob Meenhuis (stichting Tegenwind): mijn complimenten voor de vragenlijst en de uitwerking daarvan. 
Helder is dat de inwoners geen windturbines willen. Wat doet de dorpsraad daarmee? Ik heb ook een 
vraag aan wethouder Peppelman: wat betekent de uitslag van de vragenlijst (geen windturbines) voor 
de gemeente? Tegenwind heeft brieven geschreven aan de gemeente met de vraag of de inwoners 
mogen meepraten bij het herijken van de routekaart en het realiseren van een energieneutraal 
Bronckhorst. We hebben nog geen reactie gehad. Wat kunt u toezeggen aan de inwoners?  
Antoon Peppelman: De gemeente is aangesloten op de RES-plannen van de regio Achterhoek: de datum 
is opgeschoven naar 2050. Bronckhorst houdt desondanks vast aan het doel om in 2030 energieneutraal 
te zijn. Dat is niet veranderd. De raad is nu bezig met een herijking van de routekaart en wil die in het 
najaar vaststellen. De brieven van stichting Tegenwind zijn mij onbekend, maar de hier aanwezige 
beleidsambtenaar zal de vraag noteren en zorgen dat er een correct antwoord komt. 
 
Freek Frederiks: tellen de windturbines ook mee voor Bronckhorst energieneutraal 2030? 
Antoon Peppelman: alles wat op grondgebied van Bronckhorst wordt gezet telt mee voor het realiseren 
van de gezamenlijke opgave.  
 
Freek Frederiks: is het dan zo dat wij hier hartstikke druk zijn met een lokaal dorpsenergieplan en de 
gemeente ondertussen een windturbine neerzet en dan klaar is? Het buitengebied Eldrik heeft veel 
‘ruimte’; is dat straks de oplossing voor de randstadbewoner, die mogelijk ook nog de financiële 
opbrengst van de windturbines vangt? 
Antoon Peppelman: dat is wat kort door de bocht, want nee, wij zijn voor lokaal eigenaarschap. Dat is 
een eis. Voor zonnepanelen is er al een beleidskader vastgesteld waarin 50% lokaal eigenaarschap als eis 
is opgelegd. Voor windenergie is dat beleidskader er nog niet, maar wij zijn ook daar voorstander van 
minimaal 50% lokaal eigenaarschap. Dat kan bij inwoners of Landgoed Keppel liggen, dat is nog niet 
ingevuld. 
 
Rob Meenhuis: wat blijft er over van het coalitieakkoord van het gemeentebestuur? 
Antoon Peppelman: in het coalitieakkoord is afgesproken de routekaart te herijken en vast te stellen 
voor het eind van dit jaar. Bij de herijking staan alle opties open. 
 
Marius Strijker benadrukt dat de dorpsraad alleen beschikt over openbaar gedeelde informatie. We 
verwachten dat binnenkort contact zal worden gezocht door Green Trust of andere initiatiefnemers 
omdat zij moeten voldoen aan de participatie-eis (lokaal eigenaarschap). Er zijn geen gesprekken op dit 
moment. De dorpsraad communiceert daarover transparant! Geef ons het vertrouwen dat we integer 
handelen. De vraag - wat gaat de dorpsraad met de uitspraak over windturbines doen? - we doen niet 
anders dan weergeven hoe de inwoners hierover denken. Er zijn vele tegenstanders, maar er zijn ook 
inwoners die windmolens als oplossing zien.  
 
Antoon Peppelmans: ik vind dat je de vraag over wel of geen windturbines niet bij de dorpsraad moet 
leggen. Die verantwoordelijkheid ligt echt bij de gemeente. 
 
 
8. Dossier verkeer 
De voorzitter leidt het onderwerp in. Kern van het probleem is: het verkeer in de regio maakt gebruik 
van wegen die daarvoor niet bedoeld en niet geschikt zijn. De verkeersdruk op de Dorpsstraat en de 
Hummeloseweg in Laag-Keppel is al lange tijd onverantwoord hoog en de druk wordt steeds hoger. 
Veilig Verkeer Nederland heeft de situatie onderzocht en geconcludeerd dat de Dorpsstraat onveilig is. 
De straat is niet berekend op de verkeersdruk. Er moet een oplossing komen. De provincie Gelderland 
en Gemeente Brockhorst zijn de wegbeheerders en zullen dit probleem moeten oplossen. Niets doen is 
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geen optie.  
 
Een chronologisch overzicht. 
Startpunt is de hoge verkeersdruk op de Hummeloseweg (ruim 8.000 verkeersbewegingen per dag) en 
de Dorpsstraat (6.000 verkeersbewegingen per dag). Na 30 jaar discussie hebben de provincie 
Gelderland en de gemeente Bronckhorst in 2021 een klankbordgroep opgericht. Daarvoor zijn mensen 
uitgenodigd met verschillende profielen: ondernemers, bewoners, agrarische bedrijven, dorpsraden, 
verkeersdeskundigen. De opdracht: adviseer over een oplossing. 
Om te voorkomen dat de verkeersproblemen zich verplaatsen (het zogenaamde ‘waterbedeffect’) zijn 
diverse metingen en verkeerstechnische studies uitgevoerd. Daaruit bleek dat elke mogelijke oplossing 
onvermijdelijk elders meer verkeersdruk oplevert.  
 
In oktober 2021 zijn de voorstellen van de klankbordgroep gepresenteerd en toegelicht op de ALV van 
de dorpsraad Keppel en Eldrik. In maart 2022 volgde de presentatie van het unanieme advies van de 
klankbordgroep aan de provincie, de gemeente en de pers. Samenvatting van het advies: aanpassen van 
de Zomerweg in Drempt, aanpassen van de rotonde in Hummelo, plaatsen van landbouwsluizen in Laag-
Keppel. Gemeente en provincie namen het advies over.  
In oktober 2022 heeft de dorpsraad Hummelo een zienswijze ingediend omdat de dorpsraad het advies 
van de klankbordgroep niet meer kon verdedigen in eigen kring. Het eerder uitgesproken akkoord en de 
ondertekening van het advies werd ingetrokken. De dorpsraad gaf aan dat de raad zich onvoldoende 
had gerealiseerd dat het advies ook betrekking had op het afsluiten van de Dorpsstraat voor 
autoverkeer. 
 
Het juridisch-bestuurlijke proces was als volgt: 

1. Provincie en gemeente publiceerden een ontwerpbesluit voor de plaatsing van de 
landbouwsluizen op de N814 en de Barlhammerweg. Iedereen kon een zienswijze indienen op 
het ontwerpbesluit. 

2. Provincie en gemeente hebben de ingekomen zienswijzen gebundeld en voorzien van een 
reactie. De provincie en de gemeente namen een verkeersbesluit en publiceerden het besluit op 
de website van de provincie. Het besluit lag ter inzage op het gemeentehuis Bronckhorst. 

3. Belanghebbenden konden bezwaar maken tegen deze besluiten en eventueel in beroep gaan. 
De deelname van de dorpsraden aan de klankbordgroep belemmert geenszins het recht van eenieder 
om bezwaar te maken of in beroep te gaan. 
 
Uitvoering 
Op 25 punten zijn nulmetingen uitgevoerd. De herinrichting van de Zomerweg in Achter-Drempt is 
gestart. In 2023/2024 volgt aanpassing van de rotonde bij Hummelo. De landbouwsluis op de 
Barlhammerweg is definitief geplaatst ter voorkoming van sluipverkeer. De landbouwsluis op de weg 
naar Wehl is voor een proefperiode van 3 maanden geplaatst. Daarna volgt een rustperiode, gevolgd 
door weer een proefperiode van 3 maanden bij de rotonde Wehl/Eldrikseweg. De effecten worden weer 
op de 25 punten gemeten en geanalyseerd. Na analyse van de meetgegevens en evaluatie met alle 
betrokkenen zullen de overheden kiezen voor de beste oplossing.  
De uiteindelijke besluiten worden voorgelegd aan alle inwoners van het gebied, waarna iedereen het 
recht heeft bezwaar te maken. De procedure is: ontwerpverkeersbesluit -- > zienswijzen -- > besluit -- > 
bezwaar -- > beroep. Dit alles berust op meten en op analyseren van de meetresultaten. We beleggen 
een extra vergadering als er een besluit is genomen. 
 
Reacties 
Franc Nieuwboer: hoe zit het met de optie om de Sliekstraat door te trekken naar Wehl? 
Marius Strijker: diverse gemeenten zijn ‘wakker’ geworden en zoeken mee naar een oplossing. 
Zodoende is het doortrekken van de Sliekstraat weer op de politieke agenda gezet. 
 
Hans Hoogeveen: ik heb op de Jonker Emilweg het effect van de landbouwsluis gemeten op dezelfde 
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manier als de provincie een jaar geleden. Resultaat: 17x meer verkeer. Het verkeer van de Dorpsstraat 
sluipt nu voor 62% door de Jonker Emilweg. Ik heb de provincie en de gemeente gewaarschuwd voor 
ongelukken want het is gevaarlijk voor voetgangers en fietsers. Hoelang gaat de proef nog door? De 
proef klopt niet: moeten we wachten op een ongeluk met een dode? Terug naar de tekentafel want er 
moet een betere oplossing komen. De provincie voert onfatsoenlijk beleid/bestuur, daarover kunnen we 
het eens zijn. 
 
Lenie Quint: het is ook drukker op de Prinsenweg en de Monumentenweg in Hoog-Keppel. Daar zijn 
geen trottoirs, dus voetgangers moeten soms uitwijken naar de berm.  
 
Marius Strijker presenteert een kaart van het gebied en een tijdschema. De landbouwsluis op de N814 is 
een proef. Alles wordt gemeten: meten is weten. Mensen zoeken altijd naar sluiproutes. Vanuit Zutphen 
wil men naar de A15. Tot 30 juni ligt de landbouwsluis bij de brug Laag-Keppel. Na een rustperiode gaat 
de landbouwsluis tot 30 november naar de 2e locatie, de rotonde Wehl/Eldrikseweg.  
De dorpsraad en de klankbordgroep hebben al vele suggesties ontvangen. De dorpsraad kiest geen partij 
maar kijkt of de belangen goed worden afgewogen. Oproep: blijf input leveren voor de evaluatie.  
 
Silvia Frederiks: onlangs is een auto tegen een boom gereden op de IJsselweg. Ik moet drie keer per 
week in de berm springen. Hoeveel ongelukken moeten er nog volgen? Vergeet niet dat de bewoners 
van de Eldrikseweg al jarenlang last hebben van het verkeer. 
 
Freek Frederiks: we moeten nu door de zure appel heen. We moeten ook het rijgedrag op de IJsselweg 
registreren. Ik denk dat we uiteindelijk een afweging moeten maken: er ligt een goede brede 
doorgaande weg tussen Laag-Keppel en Wehl tot aan de brug in Laag-Keppel. Dus we hoeven alleen 
voor het gedeelte door de Dorpsstraat een aanvaardbare oplossing te bedenken. 
 
Mirjam van Binsbergen (met stemverheffing): ik zat in de klankbordgroep. We waren vanuit Eldrik met 
twee mensen. Vergeet niet: de proef is een feit. Er moet een oplossing komen voor de Dorpsstraat. 
Iedereen komt met oplossingen, maar de klankbordgroep heeft al alle voorstellen onderzocht en 
gewogen. Dat was niet makkelijk. Maar alle voorstellen zijn bekend en behandeld. Dus geef de proef nu 
een kans. Laat ons dit nu doen. Dat is voor iedereen het beste. We nemen alle suggesties mee, maar we 
kunnen het nu niet anders maken. Eerst het resultaat van de proeven afwachten. 
 
Applaus 
 
Marius Strijker: de verkeersdruk in Hoog-Keppel was er ook al voor de proef met de landbouwsluis. De 
dorpsraad pleit voor een betere inrichting van de hele Burgemeester Vrijlandweg. 
 
Frank Bobeldijk: kernprobleem is de overlast op de Dorpsstraat en de Hummeloseweg. Mij lijkt het 
doortrekken van de Sliekstraat dè oplossing. De landbouwsluis is een proef en daar hoort handhaving 
door politie bij. Het lijkt alsof in de Achterhoek iedereen maar zijn eigen zin doet. Op zijn vraag aan de 
gemeente kreeg hij het antwoord dat handhaven te veel capaciteit van de politie kost.  
 
Noel van Cleef: we moeten positieve druk uitoefenen op de provincie Gelderland om doortrekken van 
de Sliekstraat mogelijk te maken. Ook Doetinchem heeft last van de situatie. Met positieve acties 
moeten we de druk op de provincie verhogen. De provincie moet er niet omheen kunnen. 
 
Marius Strijker sluit af met de oproep: laten we de resultaten van de proef met de landbouwsluizen 
afwachten, in november weten we meer. We staan open voor alle suggesties. We merken dat een 
bepaalde groep mensen moeite heeft met de ingrepen en daarom de inwoners van de Dorpsstraat 
vervelend bejegent. Dat kan echt niet. We zoeken allemaal naar de beste oplossing.  
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9. Dorpsontwikkelplan 
Marius Strijker leidt in: de dorpsplannen voor Hoog-Keppel, Laag-Keppel en Eldrik zijn van 2010 en dus 
toe aan evaluatie en actualisatie. Een dorpsontwikkelplan geeft richting; het is een kader voor de 
werkzaamheden van de dorpsraad en voor specifieke initiatieven in de dorpen. De gemeente geeft 
financiële steun en de vereniging van dorpsraden in Gelderland (DKK) biedt inhoudelijke ondersteuning. 
Vanuit het bestuur van de dorpsraad coördineren Ronald van Eck en Toon Kort het traject. Naar 
aanleiding van een oproep hebben zich zes inwoners gemeld voor de werkgroep. De verkenningen zijn 
gestart in het najaar van 2022. De werkgroep heeft een aantal thema’s uitgediept. We verzamelen 
informatie om te komen tot een nieuw dorpsontwikkelplan met onderwerpen: groen, leefomgeving, 
verkeer, wonen, zorg, met aandacht voor verdroging en infrastructuur. 
 
Ronald van Eck presenteert de aanpak van de werkgroep. Alle relevante gegevens uit de oude plannen 
worden gebruikt. Ze vormen het vertrekpunt. De werkgroep bereidt een ontwerpvisie voor op de 
verschillende thema’s. De visie zal worden voorgelegd aan de inwoners op een inwonersbijeenkomst. 
Referentiekaders: de Omgevingsvisie van de gemeente Bronckhorst (2022-2035) en de Woonvisie 2021. 
Het plan is voor het hele werkgebied Keppel en Eldrik. We stemmen ook af met de 
Ondernemersvereniging van Drempt, Hummelo, Keppel (circa 100 leden), bijvoorbeeld over de wens 
van een bundeling van ondernemingen op een bedrijventerrein. 
 
Applaus van de aanwezigen. 
 
 
10. Sport- en voorzieningenbeleid van de gemeente 
Coen van Beek presenteert een doortimmerd plan van Hessenbad en Hessenhal samen. Het plan is 
ontwikkeld na gesprek met, en op uitnodiging van, de wethouder. Er is veel kennis verzameld. Goed 
verhaal. Onderbouwing met offertes. In januari 2023 is het plan ingediend bij de gemeente met de 
toevoeging: we hebben haast want we worden Ingehaald door prijsverhogingen op energie en 
bouwkosten. We willen snel aan de slag met verduurzaming. Er volgde op bezoek aan de gemeente, 
maar dat leidde niet tot het gewenste resultaat. De gemeente zei meer tijd nodig te hebben. Eerst moet 
er visie op sportbeleid komen. Na de zomer 2023 besluitvorming door de raad. 
 
We hebben deelgenomen aan de bijeenkomsten op 7 maart en 18 april: meedenken over sportlocaties 
en leefbaarheid. De gemeente kan met de schaarse middelen niet alle voorzieningen in stand houden en 
zoekt naar rationele afweging van belangen. Bijvoorbeeld: is men bereid om naar voorzieningen te 
komen te voet of per fiets- of auto. Na de eerste bijeenkomst waren de opties:  
1. Huidige situatie handhaven 
2. Bundelen in een aantal grote centraal gelegen locaties 
3. Nog meer centraliseren  
De deelnemers spraken vrijwel unaniem de voorkeur uit voor in stand houden van de bestaande 
voorzieningen. Gemeente gaat nadenken en wil voor de zomer met een plan komen.  
We houden de vinger aan de pols en ons hart vast.  
 
Applaus van de aanwezigen. 

 
 
11. Rondvraag 
Jürgen Fellinger. De oude schoolklok op de Brink is een prima idee. Hoe is het onderhoud geregeld? 
Johannes Arets: Kasper Snelder verzorgt het onderhoud, hij wacht op een onderdeel (dynamo). Komt 
goed voor de zomer. 
 
Keppelse golfclub 
Auke Mos: we zitten hier in Natura-2000 gebied. Bij de aanleg van golfbaan op de Ezelsweide heeft de 
Keppelse Golfclub toegezegd de natuur te herstellen, conform de uitspaak van de Raad van State. Wordt 
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er toegezien op de handhaving en uitvoering?  
Marius Strijker: de golfclub geeft aan dat zij een ecologisch natuurbeleid voert. Het bestuur van de 
golfclub overlegt met regelmaat met enkele bewoners in een platform of klankbordgroep. De dorpsraad 
zit daar niet tussen.  
Auke Mos: de Golfclub wil het pad afsluiten achter de afslagbaan.   
Marius Strijker: de oude (kerken-)paden over het terrein van de golfclub zijn onderdeel van het Gelders 
Natuurpaden Netwerk. Kennelijk is het voornemen van afsluiting meegedeeld aan de leden van de 
klankbordgroep. De dorpsraad heeft het nog niet gehoord, maar is op voorhand not amused. Het pad 
kan je niet zomaar afsluiten. 
Theo Koele: het voornemen tot afsluiten van het wandelpad is ingegeven door veiligheid. Er is ook een 
milieuaspect: steeds vaker worden ballen over het pad het bos in geslagen. Er zijn criteria waaraan het 
plan moet voldoen. Het is niet bedoeling om de driving range uit te breiden. 
Ineke van Tongeren: geoefende golfers slaan wel tot 400 meter ver. Moet er dan steeds meer bos weg?  
Roel Janssen: bij de aanleg van de Ezelsweide heeft de Raad van State een uitspraak gedaan en inwoners 
in het gelijk gesteld. De Golfclub ging in bezwaar en begon tegelijkertijd met de aanleg. Daardoor zijn 
voldongen feiten gecreëerd. De Raad van State heeft haar uitspaak moeten herzien: 40% van de 
Ezelsweide mocht golfbaan worden, 60% moest natuurgebied blijven. De discussie over de uitvoering is 
nog lopende. De gemeente heeft geen toezicht gehouden op naleving van de uitspraak van de Raad van 
State en geen handhaving toegepast.  
Marius Strijker sluit af: het platform is nu de eerst aanspreekbare en aan zet. Als het platform er niet uit 
komt kunnen we altijd nog opschalen. 
 
Voetpad of fietspad 
Roel Janssen: ik vraag aandacht voor het pad op de hoek Burg Vrijlandweg en Monumentenweg. Is het 
een voetpad of een fietspad?  
Marius Strijker: dat lijkt mij een vraag aan gemeente, met het verzoek om de situatie duidelijker te 
maken. De dorpsraad heeft wel de herinrichting van de hele Burgemeester Vrijlandweg aangekaart bij 
de gemeente. 
 
Ruud van den Berg: tijdens de Hemelvaartmarkt van HC03 had ik een uitrijkaart nodig. Kunnen we dat 
niet het hele jaar voor iedereen regelen? Iedereen die het dorp in wil heeft een inrijkaart nodig.  
 
Paul Snelder doet een oproep voor vrijwilligers (verkeersregelaars e.d.) bij de Keppelrun.  
 
 
12. Afsluiting  
De voorzitter sluit de vergadering; hij merkt op dat Keppel en Eldrik landelijke bekendheid krijgen omdat 
er veel goede dingen gebeuren.  
 
Zonder steun van de inwoners kan de dorpsraad niet functioneren. We zoeken naar leden voor de 
werkgroep communicatie en naar hulp bij de verspreiding van nieuwsbrieven. Vergeet ook uw financiële 
bijdrage 2023 niet. Hij bedankt alle aanwezigen voor de constructieve bijdragen aan de bespreking van 
moeilijke onderwerpen.  
 
De aanwezigen spreken hun waardering uit: veel onderwerpen, veel gedaan! 


